



## الجمعية الوطنية الكبرى في تركيا الجمعية البرلمانية الآسيوية



أنقرة، 7 كانون الأول/ديسمبر 2022

معاليكم،

معالي رئيس البرلمان/الرئيس،

أعضاء الجمعية البرلمانية الآسيوية

الموضوع: رسالة الدعوة لاجتماع المجلس التنفيذي والجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية

معاليكم،

بصفتي رئيس الجمعية الوطنية الكبرى في تركيا، ورئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية، إنه لشرف عظيم لي ومن دواعي سروري أن أوجه دعوة ودية لمعاليكم للمشاركة شخصياً في اجتماع المجلس التنفيذي والجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية، التي من المقرر عقدها في أنطاليا من 8 إلى 10 كانون الثاني/يناير 2023.

وتم تحديد موضوع الجلسة العامة بعنوان: "تعزيز تعددية الأطراف في الديناميات العالمية المتغيرة". نحن نشجع ونتوقع نقاشات حيوية وتبادل أفكار من قبل رؤساء ومندوبي البرلمانات الأعضاء في الجمعية البرلمانية الآسيوية في سياق الموضوع المذكور آنفاً.

ويقدم البرلمان المضيف الإقامة (المكوث، ووجبات الطعام، والمواصلات المحلية) من 7 إلى 11 كانون الثاني/يناير 2023 (أربع ليالٍ) على الشكل الآتي:

- المندوبون الرسميون للبرلمانات الأعضاء في الجمعية البرلمانية الآسيوية كما هو محدد في المادة 8 من ميثاق الجمعية البرلمانية الآسيوية بالإضافة إلى شخص واحد مرافق؛
- ممثلان اثنان عن كل برلمان بصفة مراقب؛
- ممثل واحد عن كل منظمة بصفة مراقب؛



ويمكنكم الحصول على الوثائق ذات الصلة بالجلسة العامة الـ13 عبر الموقع الإلكتروني للجمعية البرلمانية الآسيوية: [www.asianparliament.org](http://www.asianparliament.org). وتجدون استمارة التسجيل مرفقة.

وسيتم إرسال مشروع جدول الأعمال والوثائق الأخرى في وقت قريب وسنكون شديدي الامتنان لو تكرمتم بإعلام الأمانة العامة للبرلمان المضيف والأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية بشأن تشكيل وفدكم في أقرب وقت ممكن، في موعد أقصاه 30 كانون الأول/ديسمبر 2022.

وبالتالي، سيكون شرف عظيم إذا كان بإمكان معاليكم ترؤس وفدكم في الجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية في أنطاليا، تركيا.

وأرجو أن تتقبلوا، معاليكم، أسمى آيات التقدير.

(التوقيع)

البروفيسور مصطفى شنطوب

رئيس الجمعية الوطنية الكبرى في تركيا

رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية

apaturkey@tbmm.gov.tr

الهاتف: +90 312 4207626

الجمعية الوطنية الكبرى في تركيا، أنقرة، تركيا





الجمعية البرلمانية الآسيوية  
الأمين العام

الرقم: SG/2022/90  
التاريخ: 9 كانون الأول/ديسمبر 2022

إلى: جميع رؤساء البرلمانات/الرؤساء، الأعضاء في الجمعية البرلمانية الآسيوية  
المرجع: الجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية

معاليكم،

يشرفني ويسرني أن أنقل إليكم رسالة الدعوة المرفقة الموجهة من معالي البروفيسور مصطفى شنطوب، رئيس الجمعية الوطنية الكبرى في تركيا بصفتها رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية لحضور الجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية.

وباسم الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية وباسمي أنا، أود أيضاً أن أوجه هذه الدعوة وأن أعرب عن ثقتي الصادقة في أن حضوركم هذه الفعالية الهامة (وعلى رأس وفد بارز) سيسهم بلا شك في تحقيق أهداف الجمعية البرلمانية الآسيوية وإنجازاتها.

وستُعقد الجلسة العامة الـ13 للجمعية البرلمانية الآسيوية في أنطاليا، تركيا في 8-10 كانون الأول/يناير 2023. وإنني، والموظفين الفنيين العاملين في الأمانة العامة الدائمة للجمعية البرلمانية الآسيوية، تحت تصرفكم لمساعدة وفدكم، دون تحفظ وفي أي وقت.

ومع أطيب التمنيات،

محمد رضا مجيدي

(التوقيع)

الرقم: 4، غولها دي إي، شارع مجاهدي الإسلام

طهران - الجمهورية الإسلامية الإيرانية، الرمز البريدي: 1154947411

الهاتف: 009821 - 33517408

الفاكس: 009821 - 33517406 / 33517407

[secretariat@asianparliament.org](mailto:secretariat@asianparliament.org)

[www.asianparliament.org](http://www.asianparliament.org)





GRAND NATIONAL ASSEMBLY OF TÜRKİYE  
ASIAN PARLIAMANTARY ASSEMBLY



Ankara, 7 December 2022

Your Excellency  
Dear Speaker/President  
Members of the Asian Parliamentary Assembly

**Subject: Invitation Letter for the Executive Council Meeting and 13<sup>th</sup> Plenary Session of the APA**

Your Excellency,

As Speaker of the Grand National Assembly of Türkiye and President of the Asian Parliamentary Assembly (APA), it is a great honor and pleasure for me to extend a cordial invitation to Your Excellency to personally participate in the Executive Council Meeting and 13<sup>th</sup> Plenary Session of the APA, which is to be held in Antalya on 8-10 January 2023.

The subject of the Plenary is specified as "*Promoting Multilateralism in the Changing Global Dynamics.*" We encourage and expect vibrant discussions and exchange of views by Speakers and delegates of the APA Member Parliaments within the context of the aforementioned subject.

The Host Parliament offers hospitality (accommodation, meals and local transportation) between the dates 7-11 January 2023 (four nights) as follows:

- Official delegates of APA member parliaments as determined in the Article 8 of the APA Charter plus one accompanying person;
- Two representatives for each observer parliament;
- One representative for each observer organization.

The relevant documents of the 13<sup>th</sup> Plenary Session could be accessed through the APA website: [www.asianparliament.org](http://www.asianparliament.org). The registration form is attached.

Draft agenda and other documents will be forwarded soon and it would be greatly appreciated if you could inform the Secretariat of the Host Parliament and the APA Secretariat regarding the composition of your delegation at the earliest convenient, but no later than 30 December 2022.

Hereby, it would be a great honor if Your Excellency could lead your delegation in the 13<sup>th</sup> Plenary Session of the APA in Antalya, Türkiye.

Please accept, Excellency, the assurances of my highest consideration.

  
Prof. Mustafa ŞENTOP  
Speaker of the Grand National Assembly of Türkiye  
President of the Asian Parliamentary Assembly

# Asian Parliamentary Assembly

## Secretary-General



No. SG/2022/90  
Date: 9 December 2022

**To: All APA Speaker/President**  
**Ref: 13<sup>th</sup> APA Plenary**

**Excellency,**

It is with great honor and pleasure that I convey to you the attached invitation letter of H.E. Prof. ŞENTOP, the Speaker of Grand National Assembly of Türkiye in his capacity as the APA President to attend the 13<sup>th</sup> APA Plenary.

On behalf of APA Secretariat and myself, I wish also to extend this invitation and express my sincere confidence that your presence in such an important event (and at the helm of a prominent delegation) will undoubtedly contribute to the outcome of APA objectives and achievements.

The 13<sup>th</sup> APA Plenary will be held in Antalya, Türkiye on 8-10 January 2023.

The professional staff of APA Permanent Secretariat and I are at your disposal to assist your delegation, unreservedly and at any time.

**Best Regards,**  
**Mohammad Reza Majidi**